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„Képes-e a Gyurcsány-kormány elfogadható termékdíj törvényt alkotni?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Dr. Persányi Miklós
környezetvédelmi és vízügyi

miniszterhez

Tisztelt Miniszter Úr!

Az utóbbi három és fél évet, a kormányzati tehetetlenség és hozzá nem értés, a költségvetési

megszorítások időszakának, egyszóval mélyrepülésnek nevezhetjük Magyarország
környezetvédelmében. Nemrég hallottam azt a mondást, melyet az Önök figyelmébe is

ajánlok, hogy „Magyarországot nem nagyszüleinktől örököltük, hanem unokáinktól vettük

kölcsön". Ez azt is jelenti megítélésem szerint, hogy a kormánynak és ezen belül a

környezetvédelmi tárcának legalább a ciklus végén ideje lenne munkához látnia és felelőséget

vállalnia a környezetünkért .

Ha a termékdíj törvényt tekintjük, aligha van ma Magyarországon Önökön kívül valaki, aki

bízna egy sikeres termékdíj szabályozás néhány hónapon belüli megalkotásában . A gazdaság

szerepelőit a nagy-, kiskereskedelemben dolgozókat és Magyarország összes lakosát

hátrányosan érinti a szabályozás körüli kaotikus helyzet .

Tavaly ősszel Önök beterjesztették, majd elfogadtatták azt a termékdíj törvényjavaslatot,

amelynek eredményeképpen végül sem a szennyező nem fizetett, sem az újrahasznosítás nem

valósult meg, viszont a szeméthegyek látványosan növekedni kezdtek . Jellemző módon a



környezetvédelmi és a mezőgazdasági bizottságban még a kormánypárti képviselők is

elutasították a javaslatukat . A tartalmi hibák mellett ráadásul elfelejtették kikérni az Európai

Bizottság és a többi tagállam véleményét, holott ez kötelező lett volna . Hiába próbálták

figyelmeztetni Önöket az ipar, a kereskedelem képviselői, illetve a köztisztviselői kar, nem

egyeztettek az Európai Unióval . A következmény: az EU úgynevezett kötelezettségszegési

eljárást indított a Magyarország ellen, most már a sokadikat, összeségében mintegy húsz-

harminc esetről van tudomásunk.

Sajnos még mindig nincs vége a szomorújátéknak, ugyanis idén ősszel az Európai Unió kérte

az elmaradt egyeztetés pótlását a kormánytól, amire a kormány frappánsnak szánt válaszul

ugyanazt a törvényt terjesztette az Országgyűlés elé, de más számozással . A kormány

alkothatott volna új törvényt is, olyat, amely megfelel a szakmai és uniós elvárásoknak .

Kérdezem tehát Miniszter úrtól!

1 . Tesznek-e valamit, hogy Magyarország tekintélye ne csökkenjen tovább az EU-ban?

2. Képes-e a Gyurcsány-kormány elfogadható termékdifi törvényt alkotni?

3. Végezetül a legfontosabb : kinek az érdeke, hogy ezt a törvényt ebben a formában

minden áron elfogadtassák? Esetlegesen milyen lobbi érdekek motiválják Önöket,

hogy ennyire ragaszkodnak a törvény változatlan formában való elfogadtatásához .

Várom válaszát,

Budapest, 2005 . december 20 .
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